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Protokół nr 3/2021 

z posiedzenia w trybie zdalnym XXVII sesji zwyczajnej 

VI kadencji Rady Powiatu w Legionowie 

WAK.0002.3.2021 

XXVII Sesja w dniu 29 marca 2021r. odbyła się z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania). 

Obrady rozpoczęto 29 marca 2021 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 13:13 tego samego 

dnia. 

 

1. Otwarcie obrad. 

 Sesję otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie Pan Leszek Smuniewski, 

witając radnych, gości oraz pozostałych członków obrad. 

Lista radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu (obecność potwierdzona przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

Lista gości uczestniczących w obradach stanowi załącznik nr 2 do protokołu (obecność 

potwierdzona przez Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

W posiedzeniu wzięło udział 22 członków Rady Powiatu w Legionowie: 

Obecni: 

1. Aleksandra Bednarek 

2. Agnieszka Borkowska 

3. Piotr Choroś 

4. Przemysław Cichocki 

5. Zenon Durka 

6. Anna Gajewska 

7. Zbigniew Garbaczewski 

8. Mirosław Kado 

9. Michał Kobrzyński 

10. Izabela Kownacka 

11. Grzegorz Kubalski 

12. Zenon Kuska 

13. Konrad Michalski 

14. Agnieszka Powała 

15. Leszek Smuniewski 

16. Sylwester Sokolnicki 

17. Artur Stankiewicz 

18. Jacek Szczepański 

19. Mariusz Śledziewski 

20. Tomasz Talarski 

21. Robert Wróbel 
22. Grzegorz Zbroch 
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Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski poinformował zebranych, że na mocy art. 15 ust. 

1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady Rady Powiatu         

w Legionowie są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz            

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w BIP Powiatu Legionowskiego oraz na stronie 

internetowej Powiatu Legionowskiego. Jeśli Państwa obecność na sesji Rady Powiatu nie 

jest związana z wykonywaniem obowiązków służbowych i nie życzą sobie Państwo aby ich 

wypowiedzi lub wizerunek zostały utrwalone, uprzejmie proszę o zaprzestanie udziału          
w obradach poprzez rozłączenie się z wideokonferencji. 

Przewodniczący Rady przekazał uczestnikom obrad wskazówki związane z organizacją 

wideokonferencji, między innymi w kwestii zabierania głosu, obsługi i rejestracji                   

w programie e-sesja oraz programie zoom, zasad głosowania (przed każdym głosowaniem 

potwierdzenie kworum), realizacji porządku obrad. Nadmienił, że jeżeli z powodów 

technicznych, będzie miał problem z prowadzeniem obrad, upoważnia 

Wiceprzewodniczącego Pana Mirosława Kado do dalszego prowadzenia Sesji, zgodnie                     
z porządkiem obrad. 

 

2. Informacja o porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy Radni otrzymali porządek obrad, 

wraz z innymi materiałami na Sesję. Jednocześnie zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi 

odnośnie przedstawionego porządku.  

1. Otwarcie obrad. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty Legionowskiego. 

5. Bezpieczeństwo publiczne w Powiecie Legionowskim – informacja Prezesa 

Legionowskiego WOPR. 

6. Informacja na temat sytuacji epidemiologicznej na terenie Powiatu Legionowskiego 

wywołanej wirusem SARS-CoV-2. 

7. Bezpieczeństwo sanitarne – sprawozdania z działalności za rok 2020: 

a) Inspekcji sanitarnej; 

b) Inspekcji weterynaryjnej. 

8. Ochrona konsumentów na terenie Powiatu Legionowskiego – zapoznanie                    

ze sprawozdaniem Powiatowego Rzecznika Konsumentów za rok 2020. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę 

Nr 192/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2021. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę         

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego 

na lata 2021 – 2035. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przyjęcia 

Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla mieszkańców Powiatu Legionowskiego 

na lata 2021 – 2025. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę    

nr 153/XXIII/2016 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 25 listopada 2016 r.                  

w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadań z zakresu wspierania 

rozwoju sportu przez Powiat Legionowski. 
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13. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Powiatu w Legionowie. 

14. Wolne wnioski i oświadczenia. 

15. Zamknięcie posiedzenia. 

Nikt z obecnych nie zgłosił żadnych sugestii odnośnie porządku obrad, więc Przewodniczący 

Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu. 

 

 
3. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie powiedział, że w okresie od dnia 

22.02.2021 r. do dnia 28.03.2021 r., wpłynęły do Biura  Rady lub bezpośrednio                      

do Przewodniczącego Rady następujące pisma: 

1) Stanowisko Rady Gminy w Orońsku w sprawie zachowania integralności 

Województwa Mazowieckiego – stanowi załącznik nr 3 do protokołu; 

 

2) Rezolucja Rady Miejskiej w Zwoleniu w sprawie zmiany przepisów dotyczących 

projektowania i budowy kanałów technologicznych przy drogach gminnych - 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu; 

 

3) Stanowisko Rady Powiatu Płońskiego dotyczące zmiany przepisów odnośnie 

projektowania i budowy kanałów technologicznych przy drogach powiatowych             

i gminnych - stanowi załącznik nr 5 do protokołu; 

 

4) Uchwała Rady Powiatu Piaseczyńskiego w sprawie stanowiska i uwag do projektu 

Umowy Partnerstwa dla realizacji polityki spójności 2021 – 2027 w Polsce - stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu; 

 

5) Pismo Liderów Powiatu Nowodworskiego i Powiatu Legionowskiego, w sprawie 

rozważenia uchwalenia uchwały zakazującej na terenie Powiatu Legionowskiego, 

sprzedaży towarów i płynów w jednorazowych plastikowych opakowaniach – pismo 

wraz z opinią prawną w tej sprawie stanowi załącznik nr 7 do protokołu; 

Przewodniczący Rady powiedział, że pismo wraz z opinią prawną zostało 

zadekretowane do Komisji Rozwoju, która omówiła tę kwestię na posiedzeniu            

w dniu 24.03.2021 r. 

 

6) Sprawozdanie z działalności Centrum Integracji Społecznej w Legionowie w roku 

2020 – stanowi załącznik nr 8 do protokołu; 

Przewodniczący Rady powiedział, że sprawozdanie zostało zadekretowane do 

Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych, która omówiła tę kwestię na 

posiedzeniu w dniu 22.03.2021 r. 

 

7) Pismo skierowane do Starosty Legionowskiego, do wiadomości Przewodniczący 

Rady Powiatu w Legionowie, od Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarządu Oddziału 

Powiatowego ZNP w Legionowie, wnoszące o podjęcie działań zmierzających do 

zmiany uchwały nr 35/VI/2007 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 29 marca 2007 

r., w sprawie wydzielenia środków finansowych z przeznaczeniem na pomoc 

zdrowotną dla nauczycieli, określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach 

tej pomocy oraz warunków i sposobów ich przyznawania – stanowi załącznik nr 9 

do protokołu; 
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Przewodniczący Rady powiedział, że pismo zostało zadekretowane do Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu, która omówiła tę kwestię na posiedzeniu w dniu 

23.03.2021 r. 

 

8) Wpłynęły następujące interpelacje i zapytania: 

a) interpelacja Radnej Pani Izabeli Kownackiej w sprawie realizacji nowej drogi 

powiatowej w śladzie drogi technologicznej śladem tzw. „trasy wodociągowej”; 

b) interpelacja Radnej Pani Izabeli Kownackiej w sprawie komunikacji publicznej 

autobusowej na terenie Powiatu Legionowskiego i dostępu do szkół 

powiatowych; 

c) zapytanie Radnej Pani Izabeli Kownackiej w sprawie przygotowania do realizacji 

inwestycji drogowych na terenie Powiatu Legionowskiego, z uwzględnieniem 

inwestycji realizowanych przy współpracy z gminami; 

d) zapytanie Radnej Pani Izabeli Kownackiej w sprawie realizacji infrastruktury 

drogowej na terenie Gminy Wieliszew; 

Przewodniczący Rady nadmienił, że zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym 

(art. 21, ust. 12) interpelacje i zapytania zostały przekazane do Starosty. 

Zaznaczył, że odpowiedzi zostały już udzielone, a treści interpelacji oraz 

odpowiedzi, zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym – art. 21, ust. 13, 

zamieszczone zostały na stronie internetowej powiatu oraz w BIP; 

9) do Rady Powiatu w Legionowie wpłynęły sprawozdania z prac komisji w 2020 roku: 

a) Komisji Rozwoju - stanowi załącznik nr 10 do protokołu; 

b) Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych - stanowi załącznik nr 11          

do protokołu; 

c) Komisji Rewizyjnej - stanowi załącznik nr 12 do protokołu; 

d) Komisji Oświaty, Kultury i Sportu - stanowi załącznik nr 13 do protokołu; 

e) Komisji Porządku Publicznego - stanowi załącznik nr 14 do protokołu; 

Przewodniczący Rady powiedział, że komisje stałe Rady Powiatu w Legionowie, 

zgodnie z § 59 Statutu Powiatu Legionowskiego przedstawiają Radzie roczne 

sprawozdanie. 

Pan Leszek Smuniewski poinformował, że w dniu 26.02.br. uczestniczył w szkoleniu 

zorganizowanym przez Fundację Rozwoju Demokracji Lokalnej nt. „Oświadczenia 

majątkowe w 2021 roku oraz zakazy i ograniczenia dotyczące radnych i pracowników 

samorządowych”. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że w związku ze zbliżającymi się Świętami do Biura Rady 

wpłynęły życzenia świąteczne od: 

1) Dyrektora MOK wraz z zaproszeniem do obejrzenia i posłuchania koncertu „Stabat 

Mater” Giovanniego Battisty Pergolesiego w wykonaniu Legionowskiej Orkiestry 

Barokowej pod dyr. Michała Junga – premiera 31.03.2021 r. – godz. 20:00 na 

www.youtube.com oraz na www.facebook.com; 

2) Wójta Gminy Nieporęt oraz Przewodniczącej Rady Gminy Nieporęt; 

3) Kierownika i Pracowników Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji                            

i Modernizacji Rolnictwa w Legionowie; 

4) Prezydenta Miasta Legionowo i Przewodniczącego Rady Miasta Legionowo; 

5) Dyrektora DPS Kombatant wraz z mieszkańcami i Pracownikami Domu; 

6) Właścicieli spółki PIR; 

7) Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej; 

8) Dyrekcji, Grona Pedagogicznego oraz pracowników Powiatowego Zespołu Szkół           

i Placówek Specjalnych w Legionowie; 

9) Przewodniczącego Miejskiej Rady Seniorów, Prezesa Stowarzyszenia Pomocy 

http://www.youtube.com/
http://www.facebook.com/
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Potrzebującym „Nadzieja” Dyrektora LUTW; 

10) Społeczności Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 3 w Legionowie;  

11) Dyrektora i Pracowników Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Legionowie; 

12) Prezesa Zarządu Związku Powiatów Polskich; 

13) Starosty Legionowskiego; 

Przewodniczący Rady powiedział, że część życzeń została wysłana drogą mailową                
do Państwa Radnych. 

Przewodniczący Rady nadmienił, że 30 kwietnia upływa termin składania oświadczeń 

majątkowych. Zaznaczył, że prosi o składanie oświadczeń majątkowych w Biurze Rady        

(2 egzemplarze oświadczeń majątkowych – oryginały oraz 2 kopie zeznania o wysokości 

osiągniętego dochodu w roku podatkowym (PIT) za rok poprzedni i jego korektę). 

Pan Leszek Smuniewski zaznaczył, że nie złożenie oświadczenia majątkowego, mimo 

upływu  dodatkowego terminu, związane jest z utratą mandatu radnego.  

Przewodniczący rady nadmienił, że na stronie Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego 

znajduje się  Informacja dla Samorządu Terytorialnego nt. „Jak wypełnić oświadczenia 

majątkowe”, która za pośrednictwem Biura Rady zostanie również wysłana do Państwa 

Radnych.  

Pan Leszek Smuniewski nadmienił, że następne posiedzenie Rady Powiatu planowane jest 

w dniu 26.04.2021 r.  

 

 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty 
Legionowskiego. 

Starosta Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że szczegółowe informacje dotyczące 

pracy Zarządu Powiatu Legionowskiego oraz poszczególnych komórek organizacyjnych 

Starostwa Powiatowego w Legionowie, Radni otrzymali w formie elektronicznej. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

Przedstawił również prezentację, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu, na temat 

najważniejszych bieżących prac na terenie Powiatu Legionowskiego.  

Pan Sylwester Sokolnicki, powiedział że chciałby się odnieść do obecnej sytuacji 

epidemiologicznej. Zaznaczył, że obecnie trwa połowa trzeciej fali epidemii. Nadmienił, że 

Covid – 19 zrujnował życie gospodarcze, społeczne, w dużej mierze również zawodowe         

i rodzinne. Natomiast nie zmienia to faktu, że wszyscy musimy sobie radzić w tej trudnej 

sytuacji. Zaznaczył, że również sytuacja w Starostwie Powiatowym jest wyjątkowo trudna. 

Nadmienił, że fakt iż „dajemy radę”, to zasługa naczelników, kierowników i wszystkich 

pracowników, którzy pomimo wielu niebezpieczeństw, mając świadomość, że praca 

urzędnika, to również służba publiczna, realizują postawione przed nimi zadania. Jest to 

trudny czas, sporządzania sprawozdań i bilansów, a także przygotowanie do zadań, zgodnie 

z przyjętym budżetem. Sytuacja jest również trudna z powodu chorób, i przebywania 

pracowników na kwarantannie oraz w związku z pracą zdalną i nieobecnościami z powodu 

różnych sytuacji.  

Pan Sylwester Sokolnicki nawiązał również do kwestii długich kolejek do punktów 

wymazowych w Legionowie. Nadmienił, że Powiat Legionowski podjął różne działania,        

aby temu zapobiec. Rozpoczęto rozmowy z NFZ, zostało wysłane również pismo.                  

Starosta zaznaczył, że są to trudne rozmowy, ponieważ NFZ tłumaczy, że ze względu na 

ilość mieszkańców, na powiat przypada jeden punkt wymazowy. Starosta Legionowski 
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nadmienił, że rozpoczęto również rozmowy z wojskiem (5 samodzielna brygada WOT             

z Ciechanowa), mamy deklarację współpracy, ale to też rozbija się o zgodę z NFZ. 

Podjęte zostały również rozmowy w tej sprawie z firmą, która w tej chwili na zlecenie NFZ 

prowadzi punkt wymazowy. Jest nadzieja na wydłużenie godzin pracy tego punktu               

lub rozszerzenie usług. 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że zapewne docierają do Państwa sygnały, że często 

brakuje karetki. Nadmienił, że chciałby przekazać dobrą informację, że zaangażowanie 

Prezesa spółki ZOZ „Legionowo”, która podjęła odpowiednie działania w tym kierunku i na 

podstawie porozumienia z Wojewodą Mazowieckim w dniu 19 marca br. , od 1 kwietnia br. 

będzie stacjonował na terenie Legionowa kolejny zespół ratownictwa medycznego             

oraz wydłużony zostanie jeszcze dyżur pracy zespołu 12-godzinnego na całą dobę. 

Starosta nadmienił, że Prezes spółki ZOZ „Legionowo” podjęła rozmowy w zakresie zakupu 

nowych ambulansów. Na jeden ambulans zostały już pozyskane środki, trwa oczekiwanie 

na podpisanie umowy. Zamierzeniem jest pozyskanie jeszcze jednego ambulansu. 

Nadmienił, że chciałby przekazać podziękowanie wszystkim służbom odpowiedzialnym       

za bezpieczeństwo: PSSE w Legionowie, Spółce NZOZ Legionowo, państwowej                          

i ochotniczym strażom pożarnym w powiecie, KPP w Legionowie. Wszyscy, w tym trudnym 

czasie się wspierają, solidaryzują, podejmują codziennie trudne wyzwania. 

Pan Sylwester Sokolnicki poprosił Sekretarza, Pana Pawła Trawkowskiego o przekazanie 

szczegółowych, bieżących informacji na temat organizacji pracy urzędników i starostwa. 

Sekretarz Powiatu Legionowskiego powiedział, że Starostwo Powiatowe w Legionowie, pod 

względem organizacyjnym, funkcjonuje obecnie w oparciu o sprawdzone i wypracowane 

rozwiązania z ostatnich fal pandemii. Nadmienił, że liczba osób wchodzących do urzędu, 

jest zgodna z uregulowaniami prawnymi. Obecnie jest to 1 osoba, na jedno czynne 

stanowisko obsługi. Co do zasady, w budynku urzędu nie grupują się osoby. Czynne            

są dwa wejścia – główne wejście obsługujące Biuro Obsługi Mieszkańca, Wydział 

Architektury oraz instytucje mające siedzibę w budynku Starostwa. Drugie wejście na 

potrzeby Wydziału Komunikacji. Każda osoba wchodząca do budynku, ma możliwość 

dezynfekcji rąk, przy pomocy bezdotykowych automatów. W przypadku braku maseczki, 

maseczka zostaje udostępniona. Każde stanowisko obsługi bezpośredniej jest oddzielone 

od klientów przeszkleniem, pracownicy wyposażeni są również w maseczki ochronne. 

Zaznaczył, że praca odbywa się również zdalnie. Wszystkie sprawy, które można załatwić 

na odległość, są w taki właśnie sposób realizowane, np. wnioski składane przez ePUAP. 

Istnieje możliwość rejestracji wizyt w Wydziale Komunikacji, który jest najbardziej 

obleganym wydziałem w Starostwie. Kalendarz jest udostępniany codziennie, pojawia się 

możliwość rezerwacji wizyty na okres nie dłuższy, niż dwa tygodnie. Zaznaczył, że na ten 

moment terminy odbioru dowodu rejestracyjnego i prawa jazdy są dostępne od dnia 

jutrzejszego. Największym zainteresowaniem cieszy się rejestracja pojazdów, gdzie czas 

oczekiwania wynosi 14 dni. Pan Paweł Trawkowski nadmienił, że administracja powiatowa, 

w dalszym ciągu, co do zasady pracuje na dokumentach wytworzonych w formie 

papierowej. Sprawy realizowane przez powiat, pomagają mieszkańcom w codziennym 

życiu (rejestracja pojazdów, wydanie pozwolenia na budowę, funkcjonowanie budownictwa 

na terenie powiatu). Nadmienił, że Starostwo Powiatowe przez cały okres pandemii było       

i jest otwarte. Pomimo zachowania otwarcia, łączna liczba osób przebywających na izolacji 

domowej wynosiła ok 10 % kadry. Obecnie na pracy zdalnej przebywa ok 40 osób. Na ten 

moment, w budynku Starostwa z różnych powodów jest nieobecnych ok 30 % 

pracowników. Przedstawiona informacja pokazuje jak widzimy urząd od zewnątrz. 

Nadmienił, że chciałby też przedstawić jak wygląda praca od wewnątrz. Przede wszystkim 

praca w Starostwie Powiatowym, w tym również praca zdalna, została uregulowana już     

w ubiegłym roku, zarządzeniem Starosty Legionowskiego w sprawie organizacji pracy 
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zdalnej. Zaznaczył, że co do zasady na pracę zdalną kierowani są pracownicy,                          

z wyłączeniem tych, którzy realizują zadania niezbędne ze względu na przepisy prawa lub 

potrzeby Starostwa. Nadmienił, że został zmieniony również Regulamin pracy, który 

umożliwia potwierdzenie obecności, poprzez zalogowanie do systemów elektronicznych. 

Mamy również standardy, które każdy z pracowników zna, a polegają one na: 

1) ograniczeniu liczby osób, przebywających jednocześnie w budynku; 

2) umiejscowieniu stanowisk pracy, w taki sposób, aby zapewnić wymagalną odległość 

pomiędzy osobami; 

3) określony został sposób, korzystania z ciągów komunikacyjnych (np. ograniczenie 

liczby osób jednocześnie korzystających z windy); 

4) wprowadzone zostały zasady postępowania w miejscach, gdzie mogą wystąpić 

skupiska ludzi (wejście do budynku od strony auli jest przeznaczone tylko dla 

pracowników, klienci korzystający z głównego wejścia, są zapraszani do budynku 

przez pracownika z informacji, również klienci z Wydziału Komunikacji, zapraszani 

są w zależności od dostępności wolnych stanowisk obsługi). 

Sekretarz powiedział, że w przypadku, gdy specyfika pracy wymaga bezpośredniego 

kontaktu, to zostały wprowadzone środki ograniczające prawdopodobieństwo zarażenia: 

1) zastosowanie przeźroczystych ekranów; 

2) ograniczenie do minimum czasu trwania spotkania; 

3) stosowanie środków ochrony indywidualnej.  

Pan Paweł Trawkowski nadmienił, że w Starostwie zrezygnowano ze spotkań, szkoleń             

i konferencji, wymagających bezpośredniej obecności pracownika, na rzecz telekonferencji. 

W przypadku, jeżeli ta obecność jest niezbędna i nie ma możliwości zmiany na 

telekonferencję, to organizowane są spotkania na auli. 

W trybie ciągłym zapewniona jest dezynfekcja w miejscu przebywania ludzi. W miejscach 

przeznaczonych do mycia rąk, dostępna jest również informacja jak skutecznie myć                  

i dezynfekować ręce. 

Nadmienił, że za pomocą wewnętrznej witryny intranet, pracownicy są informowani               

o wprowadzonych środkach ograniczających prawdopodobieństwo zarażenia się covid.  

Został wprowadzony tryb postępowania, w przypadku podejrzenia zachorowania na covid: 

1) izolacja od pozostałych pracowników; 

2) ustalane są osoby, które miały kontakt z tym pracownikiem; 

3) skierowanie na pracę zdalną; 

4) w przypadku konieczności, kontakt z sanepidem. 

Nadmienił, że covid jest przenoszony przez kontakt bezpośredni i ograniczenie liczby osób, 

przebywających w budynku, jest jedną z najskuteczniejszych metod walki z pandemią.          

Z tego względu jesteśmy przygotowani na pracę zdalną. Nadmienił, że każdy pracownik 

pracujący przy normalnym komputerze, ma możliwość pracy zdalnej. Dysponujemy 

aplikacjami do konferencji na odległość – Zoom, Microsoft Teams. Realizujemy również 

wsparcie techniczne na odległość, umożliwiające zespołowi IT wspierania pracowników 

przez internet. Wsparcie techniczne, umożliwia nam ochronę dobra naszych klientów, 

ponieważ pracownicy pracują na ich danych osobowych. Połączenie pracownika z urzędem, 

odbywa się poprzez VPN, czyli w ramach publicznej sieci, mamy prywatne połączenie, 
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którego nikt nie widzi. Nadmienił, że jest ono zabezpieczone 3-etapowo, jednym z nich jest 

hasło i kod sms, który jest inny każdorazowo przy logowaniu. 

Sekretarz Powiatu powiedział, że chciałby przedstawić dane statystyczne (porównanie 

pierwszych 26 dni marca): 

1) w Wydziale Komunikacji  

a) w 2020r. – 2279 osób; 

b) w 2021 r. - ponad 3500 osób; 

Średnio ok 180 osób dziennie na rejestrację pojazdów; 

2) w Referacie Zarządzania Środowiskiem  

a) w roku 2020 – 266 pism; 

b) w roku 2021 – 410 pism; 

3) w Wydziale Architektury:  

a) wnioski o pozwolenia na budowę:  

- w 2020 r. – 128;  

- w 2021 r. – 200;  

b) zgłoszenia budowy i robót mieszkalnych: 

- w 2020 r. – 59; 

- w 2021 r. – 126. 

Należy pamiętać, że w roku ubiegłym ograniczenia obowiązywały od połowy miesiąca.  

Pan Paweł Trawkowski nadmienił, że dzięki ciężkiej pracy wszystkich pracowników, 

Starostwo Powiatowe w Legionowie, nie było zamknięte nawet przez jeden dzień i jest 

utrzymywana ciągłość pracy. Zastosowane rozwiązania, skutecznie chroniły wszystkich 

przed wyłączeniem działania całego Starostwa, czy poszczególnych wydziałów. Oczywiście 

może się zdarzyć, że terminy oczekiwania będą dłuższe, ale o tym informacje będą 

przekazywane na bieżąco.    

Przewodniczący Rady podziękował Staroście i Sekretarzowi za wypowiedź                      

i zaproponował dyskusję, dotyczącą omawianych tematów, w której kolejno udział wzięli.  

Radna Pani Izabela Kownacka złożyła podziękowanie Panu Staroście za przebudowę 

przejścia dla pieszych na ul. Kościelnej w Łajskach przy szkole podstawowej.  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Pan Leszek Smuniewski przystąpił     

do realizacji kolejnego punktu obrad.  

 

 

5. Bezpieczeństwo publiczne w Powiecie Legionowskim – informacja Prezesa 
Legionowskiego WOPR. 

Przewodniczący Rady powiedział, że temat „Bezpieczeństwo publiczne w Powiecie 

Legionowskim – informacja Prezesa Legionowskiego WOPR”, z przyczyn losowych nie został 

zrealizowany zgodnie z planem na poprzedniej Sesji Rady Powiatu, dlatego zostanie 

omówiony w dniu dzisiejszym. Pan Leszek Smuniewski poprosił o omówienie sprawozdania 
z działalności za 2020 r. Prezesa Legionowskiego WOPR Pana Krzysztofa Jaworskiego.   

Pan Krzysztof Jaworski omówił sprawozdanie z działalności  Legionowskiego WOPR za rok 

2020, które stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady podziękował za wypowiedź i zaproponował dyskusję w omawianym 

temacie, w której kolejno udział wzięli. 

Pan Leszek Smuniewski zapytał, czy w tym roku również zostanie uruchomiony całodobowy 

dyżur WOPR? Pan Krzysztof Jaworski powiedział, że w tym roku planowane jest 

uruchomienie dyżurów całodobowych od 1 maja i będzie kontynuowane do momentu 
posiadania funduszy na ten cel. 

Pan Mirosław Kado powiedział, że na początku marca odbyły się regaty na Zalewie 

Zegrzyńskim. Zwrócił się z pytaniem do Prezesa Legionowskiego WOPR, czy WOPR był 
pytany o zgodę na przeprowadzenie tych regat? 

Pan Krzysztof Jaworski powiedział, że jego zdaniem te regaty, w tym okresie, w ogóle nie 

powinny się odbyć. Zaznaczył, że wytrzymałość lodu była w tym miejscu już zbyt mała. 

Nadmienił, że nikt nie zwrócił się do WOPR-u o zabezpieczenie tego przedsięwzięcia, nikt 

nawet nie poinformował, że takie regaty będą się odbywały. Zaznaczył, że nikt również nie 

zwrócił się z prośbą o zbadanie wytrzymałości lodu, przynajmniej w tym miejscu, w którym 

przewidywane było największe obciążenie. Odbyła się tam jedna akcja ratunkowa, 

załamanie lodu i Legionowski WOPR udzielał pomocy. Lód był już zdegradowany                         
i napowietrzony, choć jeszcze w miarę gruby.  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Pan Leszek Smuniewski podziękował 

Panu Krzysztofowi Jaworskiemu za omówienie tematu. Złożył również podziękowanie dla 

wszystkich ratowników zrzeszonych w Legionowskim WOPR za wykonywaną pracę, która 

bezpośrednio przekłada się na postrzeganie Jeziora Zegrzyńskiego jako wspaniałego 
punktu do bezpiecznego wypoczynku. 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

 

 

6. Informacja na temat sytuacji epidemiologicznej na terenie Powiatu 

Legionowskiego wywołanej wirusem SARS-CoV-2. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego o omówienie sprawozdania z działalności za 2020 rok i udzielenie informacji 

na temat sytuacji epidemiologicznej na terenie Powiatu Legionowskiego wywołanej 
wirusem SARS-Cov-2. 

Pani Sylwia Patejuk omówiła sprawozdanie z działalności inspekcji sanitarnej za rok 2020, 

które stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

Powiedziała, że od początku 2021 roku odnotowano 7525 przypadków zakażeń, z czego          

z ostatniej doby – 175 zakażeń. Liczba osób hospitalizowanych w 2021 roku – 314, 

aktualnie 90 osób. Kwarantanną objęto od początku roku 2021 - 32 944 osoby, z czego 

aktualnie w kwarantannie przebywa 2368 osób. Zgony – 132, z czego 21 bez chorób 

współistniejących. Nadmieniła, że w ciągu ostatniej doby, zgonów nie odnotowano. 

Zaznaczyła, że wykonano 469 testów. Nadmieniła, że na posiedzeniach komisji w ubiegłym 

tygodniu informowała, że Powiat Legionowski jest na 9 pozycji w Polsce ze względu na 

średnią tygodniową ilość zakażeń, przypadających na 100 tyś. mieszkańców. W tej chwili 

jesteśmy jako powiat na pozycji 15 w Polsce. W województwie mazowieckim Powiat 

Legionowski jest na pozycji 2. Na pierwszej jest powiat warszawski zachodni, a na pozycji 

3 powiat wołomiński. Główne ogniska jakie występują na terenie Powiatu Legionowskiego, 

to ogniska domowe, tzw. „rodzinne”, bądź występujące w zakładach pracy. Dużo ognisk 
zostało też odnotowanych w szkołach i przedszkolach. 
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Pani Sylwia Patejuk powiedziała, że na terenie Powiatu Legionowskiego wykonano 

dotychczas 7790 szczepień, z czego drugą dawką 2802 szczepienia. Odnotowano                 

15 odczynów poszczepiennych dotyczących szczepień przeciwko covid, z czego 4 odczyny 

poszczepienne łagodne szczepionką Pfizer, 11 odczynów szczepionką Astrazeneca –               

z czego 10 łagodnych, 1 poważny. 

Nadmieniła, że w 2021 roku wydanych 47 opinii w sprawie zawieszenia zajęć w placówkach 

oświatowych, natomiast w 2020 roku wydanych było 36 takich opinii.  

Pani Sylwia Patejuk powiedziała, że w Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Legionowie 

pracuje 24 pracowników, z czego 20 pracowników pracuje w trybie dwuzmianowym. Stacja 
pracuje w godzinach 7:00 - 21:00 przez 7 dni w tygodniu. 

Pani Sylwia Patejuk złożyła podziękowanie pracownikom, za ich ciężką pracę                            

i zaangażowanie. Złożyła również podziękowanie dla Pana Starosty za podejmowane przez 

powiat wyzwania i przedsięwzięcia, za to, że wszyscy pracownicy urzędu mogą czuć się   

bezpiecznie w miejscu pracy. Nadmieniła, że wszystkie prośby PSSE traktowane są 
priorytetowo.  

Podziękowała również wszystkim służbom powiatowym, miejskim i gminnym za okazywane 

wsparcie i współpracę. Podziękowania Pani Sylwii Patejuk zostały skierowane również           
w stronę mieszkańców, którzy poważnie traktują wprowadzone obostrzenia.  

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie tematu i zaproponował dyskusję, w której 
kolejno udział wzięli. 

Pani Agnieszka Borkowska poprosiła o przekazanie informacji, jeżeli będą decyzje                  

w sprawie utworzenia dodatkowego punktu wymazowego w Legionowie. Nadmieniła, że 

wie, iż są wydłużone godziny pracy punktu już istniejącego. 

Przekazała również podziękowanie dla pracowników PSSE w Legionowie oraz wszystkim 

służbom za ich pracę.     

Pan Leszek Smuniewski przyłączył się do podziękowań, które przekazała Pani Agnieszka 
Borkowska, dla Dyrektor oraz wszystkich pracowników PSSE.   

 

 

7. Bezpieczeństwo sanitarne – sprawozdania z działalności za rok 2020: 

 

a) Inspekcji sanitarnej; 

Przewodniczący  Rady  nadmienił,  że  Pani  Sylwia  Patejuk  omówiła   już   temat           

w pkt. 6 porządku obrad. 

 

 

b) Inspekcji weterynaryjnej. 

Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu dzisiejszym otrzymał informację             

od       dr. Macieja Wierzchonia, że kilka dni temu został wezwany służbowo do Powiatu 

Żuromińskiego, gdzie zostało wykryte ognisko ptasiej grypy. Dlatego niestety nie może 

uczestniczyć w posiedzeniu Rady Powiatu w Legionowie.  
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Pan Leszek Smuniewski nadmienił, że sprawozdanie z działalności za rok 2020 

inspekcji weterynaryjnej zostanie omówione na Sesji Rady Powiatu w kwietniu.  

 

 

8. Ochrona konsumentów na terenie Powiatu Legionowskiego – zapoznanie          

ze sprawozdaniem Powiatowego Rzecznika Konsumentów za rok 2020. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Powiatowego Rzecznika Konsumentów 

o omówienie tematu.  

Pani Agnieszka Załuska powiedziała, że szczegółowe informacje dotyczące działalności 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Legionowie w roku 2020 zostały przedstawione     

w udostępnionym radnym sprawozdaniu, które stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Omówiła również statystykę porad i wystąpień konsumenckich 2020 r., która stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie tematu i zaproponował dyskusję. 

W związku z brakiem zgłoszeń w dyskusji, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do realizacji 
kolejnego punktu obrad.  

 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę Nr 192/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 21 grudnia       

2020 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2021. 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego         
o omówienie projektu uchwały.    

Pani Katarzyna Rembelska, poinformowała, iż w zaproponowanym projekcie uchwały 

zwiększono stronę dochodów o ponad 770.000,00 zł, a strona wydatków zwiększa się                

o blisko 1.100.000,00 zł. Wynikiem zmian jest deficyt w wysokości ponad 300.000,00 zł, 

który zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi z niewykorzystanych w 2020 r. 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu. Jest to kwota ponad 16.000,00 zł, 

czyli środki, które pozostały niewykorzystane z programu współfinansowanego ze środków 

Unii Europejskiej prowadzonego przez Zespół Szkół i Placówek Specjalnych w Legionowie. 

Druga pozycja to środki w wysokości 300.000,00 zł,  wprowadzane po stronie przychodów 

na inwestycję związaną z opracowaniem dokumentacji projektowej oraz przebudowy drogi 

powiatowej nr 1801W w gminie Serock. Powiat otrzymał środki w drugiej turze naborów    

w wysokości 5.000.000,00 zł na realizację tej inwestycji. 300.000,00 zł wprowadzono         

po stronie wydatków, dlatego też wprowadzono teraz stronę przychodową. Pozostała 

kwota, czyli 4.700.000,00 zł zostaje zabezpieczona na rok 2022 na realizację tej inwestycji 
w ramach Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Pani Skarbnik poinformowała, iż na podstawie informacji Ministra Finansów, Funduszy  

i Polityki Regionalnej na rok 2021 nastąpiło zmniejszenie subwencji oświatowej  

o 219.522,00 zł oraz subwencji równoważącej o 57,00 zł dla powiatu. O 38.000,00 zł 

zwiększono środki dla Powiatowego Urzędu Pracy na wynagrodzenia osób realizujących 

zadania w zakresie promocji zatrudnienia i instytucji rynku pracy. Nastąpiło również 

zwiększenie po stronie dochodów i wydatków dla Urzędu Pracy w wysokości 0,5%                

od naliczonej kwoty Funduszu Pracy na finansowanie zadań realizowanych przez PUP  

w Legionowie związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19. 

Pani Katarzyna Rembelska poinformowała, iż po stronie wydatków wprowadzono 

zwiększenie planu o 600.000,00 zł. Są to środki na realizację zadania inwestycyjnego – 
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projekt i przebudowa skrzyżowania drogi powiatowej 1823W, ul. Suwalna z ul. Olszankową 

na terenie miasta Legionowo wraz z budową sygnalizacji świetlnej. Jest to zadanie ujęte  

w ramach Wieloletniej Prognozy Finansowej. W planie obecnie na tej pozycji jest 

1.000.000,00 zł z racji tego, że powiat chce rozpocząć procedurę przetargową,  

a z otrzymanych kosztorysów wynika, iż znacznie wyższe są koszty realizacji tego zadania. 

Aby można było rozpocząć procedurę należało uzupełnić plan na tej pozycji. Ze strony 

Urzędu Miasta jest deklaracja, że urząd częściowo zwróci środki w ramach realizacji tej 

inwestycji.  

Kolejna zmiana dotyczy zwiększenia planu o 200.000,00 zł. Są to środki na realizację 

powiatowego transportu zbiorowego. W tej chwili, w planie jest 1.000.000,00 zł, a umowę 

podpisano do 31 października 2021 roku. Po stronie dochodów wprowadzono natomiast 

środki w wysokości 877.766,75 zł w związku z podpisaną umową z Wojewodą Mazowieckim 

na dofinansowanie tego zadania. Środki będą wpływały na konto powiatu co miesiąc. 

Kolejne zmiany po stronie wydatków to zwiększenie środków własnych o 21.972,00 zł na 

Powiatowy Zespół do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności, a także zwiększenie  

o 200.000,00 zł środków na wypłatę świadczeń dla rodzin zastępczych. Są to środki m.in. 

na wypłatę jednorazowej pomocy pieniężnej związanej z przyjęciem dziecka do rodziny 

zastępczej, na jednorazowe pomoce losowe dla dzieci przebywających w rodzinach 

zastępczych, czy też na opiekunki świadczące pomoc w opiece nad dziećmi.  

Ostatnia zmiana, o której poinformowała Pani Katarzyna Rembelska to zmiana dotycząca 

załącznika nr 5, czyli Powiatowego Centrum Integracji Społecznej. Po stronie przychodów  

i kosztów wprowadzono nadwyżkę z roku 2020. Zgodnie z zapisami uchwały Rady podjętej 

w marcu 2018 r. przeznacza się ją na zakup materiałów na prowadzenie warsztatów 

zawodowych. 

 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały. Zaproponował dyskusję 

w powyższym temacie. Nadmienił, że Komisja Budżetowa na posiedzeniu w dniu 29.03.br., 

pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały.  

W związku z brakiem pytań, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury głosowania. 

Pan Konrad Michalski zgłosił problemy techniczne, w związku z którymi nie miał możliwości 
głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę                

Nr 192/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2021. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Konrad Michalski 

NIEOBECNI (1) 
Janusz Majewski 



 

13 

 

Uchwała nr 206/XXVI/2021 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę                

Nr 192/XXIV/2020 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2021 – stanowi załącznik nr  21        
do protokołu.  

 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 
Legionowskiego na lata 2021 – 2035. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego         

o omówienie projektu uchwały. 

Pani Katarzyna Rembelska poinformowała, iż przedmiotowa uchwała jest 

konsekwencją uchwał podjętych przez Zarząd Powiatu w ramach jego kompetencji               

od        22 lutego do 16 marca br. Uwzględnia również zmiany, które zostały omówione      

w poprzednim punkcie obrad. Jest to uchwała, która kończy pierwszy kwartał 2021 r., 

dlatego też w ramach wszystkich załączników, na podstawie sprawozdań budżetowych, 

uaktualnia się wszystkie rubryki dotyczące roku 2020. To także aktualizacja danych 

dotyczących wydatków inwestycyjnych ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej, zmian 

w limitach zobowiązań. Uaktualniona została również kwota związana z pokrywaniem 

wydatków bieżących na przeciwdziałanie COVID-19. Stan na tej pozycji na dzień 28 lutego 

2021 r. wynosi 12.792,38 zł. Wszystkie zmiany związane z przychodami omówione               

w poprzednim punkcie zostały uaktualnione również w tej uchwale.  

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały. Zaproponował dyskusję 

w powyższym temacie. Nadmienił, że Komisja Budżetowa na posiedzeniu w dniu 29.03.br., 

pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały.  

W związku z brakiem pytań, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2021 – 
2035.  

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 
 

 

Uchwała nr 207/XXVI/2021 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2021 – 
2035 – stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
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11. Rozpatrzenie   projektu  uchwały  Rady  Powiatu  w  Legionowie  w   sprawie 

przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia  Psychicznego  dla  mieszkańców  Powiatu 
Legionowskiego na lata 2021 – 2025. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Spraw 

Społecznych Starostwa Powiatowego w Legionowie Pana Mirosława Pachulskiego                    
o omówienie projektu uchwały.  

Pan Mirosław Pachulski powiedział, że w utworzenie Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego było zaangażowanych wiele osób: Radni, Przewodnicząca Komisji Zdrowia, 

Rodziny i Spraw Społecznych Pani Anna Gajewska, Pani Aleksandra Bednarek, Dyrektor 

PCPR oraz przedstawiciele gmin i ośrodków pomocy społecznej. Nadmienił, że były również 

prowadzone warsztaty przez osobę, która była odpowiedzialna za przygotowanie tego 

programu, które były bardzo owocne. W ocenie Pana Mirosława Pachulskiego Program jest 

przygotowany rzetelnie i powinien służyć latami mieszkańcom Powiatu Legionowskiego. 

Nadmienił, że Program jest zgodny z Narodowym Programem Ochrony Zdrowia, w którym 

zgodnie z ustawą, samorządy częściowo odpowiadają za kwestie Ochrony Zdrowia 

Psychicznego. Program jest oparty na danych z NFZ. Nadmienił, że z danych tych wynika, 

że ok 42 % mieszkańców Powiatu Legionowskiego ma zaburzenia nerwicowe, z tych osób 

które źle oceniają swój stan zdrowia. Natomiast zaburzenia nastroju ma 20 %, w tym 

większość kobiet. Ponadto Program został przygotowany na podstawie ankiety, w której 

wzięło udział 826 osób, z czego 91 % ankietowanych to kobiety. Badania powiatowe 

wykazały, że 5 % mieszkańców, swój stan zdrowia psychicznego oceniło jako zły, 31 % 

jako przeciętny i nie najlepszy. 

Nadmienił, że jeśli chodzi o zadania, które są w tym programie przygotowane, to na ten 

rok jest wskazanie – zarówno po rozmowach z Zarządem Powiatu, jak i Członkami Komisji 

Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Legionowie, aby zadania 

realizowane były dla dzieci i młodzieży. Zaznaczył, że jeżeli chodzi o psychiatrię dziecięcą, 

to w Powiecie Legionowskim w ramach NFZ, nie ma żadnego specjalisty. 

Pan Mirosław Pachulski powiedział, że w programie jest również zawarte wspieranie 

Projektów Organizacji Pozarządowych, służących rozwojowi wsparcia społecznego dla osób 

z zaburzeniami psychicznymi. Nadmienił, że jest również realizowany program aktywizacji 
osób starszych. 

Przewodniczący podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował dyskusję         

w omawianym temacie, w której kolejno udział wzięli. 

Pan Sylwester Sokolnicki złożył serdeczne podziękowanie wszystkim osobom, które są lub 

były zaangażowane w tworzenie tego programu. Nadmienił, że środki na realizację tego 

programu są zabezpieczone przez Zarząd Powiatu, ale ten Program będzie również miał 

możliwości finansowania z różnych innych źródeł, z których na pewno powiat będzie 

korzystał. 

Pani Agnieszka Borkowska wyraziła swoje zadowolenie, że taki program powstał. 

Potwierdziła, że na posiedzeniu Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych odbyły się 

rozmowy do kogo w pierwszej kolejności skierować pomoc. Członkowie komisji uznali,         

że dzieci i młodzież wymagają tej pomocy, ponieważ dla seniorów funkcjonuje więcej 

programów. Szczególne podziękowania przekazała Pani Aleksandrze Bednarek i Pani Annie 
Gajewskiej za pracę włożoną w opracowanie tego programu.  

Pani Aleksandra Bednarek powiedziała, że jak zapewne większość radnych wie, 

wystartowała z takim programem w wyborach i w samorządzie planowała pracować nad 

tym właśnie zagadnieniem, ponieważ jest jej bardzo bliskie. Wyraziła swoje zadowolenie, 

że tak szybko udało się zdefiniować ten program jak na tak trudne warunki w jakich się 
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znajdujemy. Przekazała podziękowania Organizacjom Pozarządowym, jak również 

przedstawicielom gmin, którzy bardzo się zaangażowali w tworzenie tego programu. 

Uczestniczyli w spotkaniu bardzo tłumnie, w jej ocenie, dzięki temu powstał dobry materiał, 

który jest skierowany kompleksowo dla zdrowia wszystkich mieszkańców Powiatu 

Legionowskiego.  

Wicestarosta Pan Konrad Michalski powiedział, że jest pod wielkim wrażeniem prac nad 

tym programem. Szczególne podziękowania przekazał dla Przewodniczącej Komisji 
Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Anny Gajewskiej. 

Pani Anna Gajewska zachęciła wszystkich do szczegółowego zapoznania się z tym 

programem. Przekazała podziękowania dla Zarządu Powiatu za to, że bardzo przychylnie 

spojrzeli na ten Program. Nadmieniła, że bez ich wsparcia i przeznaczenia odpowiednich 
środków finansowych prace na Programem nie mogłyby być realizowane. 

Z uwagi na brak  kolejnych  zgłoszeń  w dyskusji,  Pan Leszek Smuniewski  przystąpił do 
procedury głosowania.      

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przyjęcia Programu 

Ochrony Zdrowia Psychicznego dla mieszkańców Powiatu Legionowskiego na lata 2021 – 

2025.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 
Janusz Majewski 

Uchwała nr 208/XXVI/2021 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przyjęcia Programu 

Ochrony Zdrowia Psychicznego dla mieszkańców Powiatu Legionowskiego na lata 2021 - 
2025 – stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę nr 153/XXIII/2016 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 25 listopada 

2016 r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadań z zakresu 
wspierania rozwoju sportu przez Powiat Legionowski. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Spraw 

Społecznych Pana Mirosława Pachulskiego o omówienie projektu uchwały. 

Pan Mirosław Pachulski powiedział, że co roku Rada Powiatu przyznaje fundusze na 
wsparcie klubów sportowych. 
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W tym roku, głównie z uwagi na pandemię i różne problemy organizacyjne, niektóre kluby 

przeoczyły termin składania wniosków, który upływa 31 marca. W celu umożliwienia 

złożenia im wniosku, proponowana jest uchwała, która pozwoli wydłużyć termin składania 
tych wniosków do 30 kwietnia.   

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały. Nadmienił, że zmiana 

terminu dotyczy tylko roku 2021. Zaproponował dyskusję w tym temacie, w której kolejno 

udział wzięli.  

Wicestarosta Legionowski Pan Konrad Michalski, który powiedział że wspieranie sportu to 

w jego ocenie jedno z najważniejszych zadań powiatu. Nadmienił, że w tym roku 

przeznaczone jest na ten cel 180.000,00, a w roku 2020 była to kwota 159.000,00. Do tej 

pory złożyło wnioski 8 klubów sportowych. Zaznaczył, że uchwała z wydłużeniem terminu 

na składanie wniosków już kiedyś była podejmowana. Zwrócił się z prośbą do wszystkich 
radnych o podjęcie tej uchwały.  

Z uwagi na brak  kolejnych  zgłoszeń  w  dyskusji,  Pan Leszek Smuniewski  przystąpił do 

procedury głosowania.                     

 
Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę                 

nr 153/XXIII/2016 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 25 listopada 2016 r. w sprawie 

określenia warunków i trybu finansowania zadań z zakresu wspierania rozwoju sportu  

przez Powiat Legionowski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Janusz Majewski, Tomasz Talarski 

Uchwała nr 209/XXVI/2021 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę                

nr 153/XXIII/2016 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie określenia warunków i trybu 

finansowania zadań z zakresu wspierania rozwoju sportu przez Powiat Legionowski – 
stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

 

 

13. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół nr 3/2021 z XXVI Sesji Rady Powiatu                 

w Legionowie, został przesłany radnym razem z innymi materiałami na sesję i dotychczas 

nikt nie zgłosił żadnych uwag. Zapytał, czy teraz ktoś z radnych chciałby wnieść jakieś 

sugestie. Nikt z obecnych na posiedzeniu nie miał uwag, więc Pan Leszek Smuniewski 

przystąpił do procedury głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Powiatu w Legionowie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

 

 

14. Wolne wnioski i oświadczenia. 

 Pani Agnieszka Borkowska zwróciła się z prośbą o oczyszczenie pasów zieleni, 
głównie wzdłuż ul. Jagiellońskiej w Legionowie. 

Zwróciła się również z prośbą do policji, o wzmożone patrole i zwracanie uwagi na młodzież, 

która „beztrosko baluje w różnych częściach naszego powiatu”, nie przestrzegając 

obowiązujących obostrzeń. Nadmieniła, że policja prawdopodobnie wie, które to są miejsca 

(place zabaw, Rondo Zwycięstwa, Rondo Husarska). Radna zasugerowała, że być może 
jest możliwość, aby było więcej patroli pieszych. 

Radna Agnieszka Borkowska wspomniała o wniosku Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw 

Społecznych, o zakup pojemników na nakrętki w kształcie serca. Zaznaczyła, że taki 
pojemnik pojawił się przed Urzędem Gminy. 

Pan Sylwester Sokolnicki odpowiedział, że wykonywanie oczyszczania pasów zieleni jest     

w trakcie realizacji. Jest opracowany plan na te działania, który będzie realizowany jak 
tylko pogoda pozwoli. 

Starosta Legionowski powiedział, że powiat w ramach zarządzania kryzysowego jest             

w stałym kontakcie z Policją. Komendant Powiatowy Policji w Legionowie przyjmuje              

te wszystkie uwagi, natomiast powiedziała, że wielu policjantów jest na kwarantannie i na 

zwolnieniach lekarskich, ponad 20 etatów jest niewypełnionych.  

Pani Joanna Kajdanowicz odniosła się do pytania odnośnie pojemnika na nakrętki. 

Powiedziała, że pojemnik w kształcie serca został już zamówiony i będzie ustawiony przy 
Powiatowym Zespole Szkół i Placówek Specjalnych w Legionowie. 

Pan Mirosław Kado powiedział, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Rozwoju była omawiana 

rozbudowa drogi krajowej nr 61. Został omówiony projekt skrzyżowania częściowo 

bezkolizyjnego w miejscowości Zegrze na drodze krajowej nr 61 i drodze wojewódzkiej       

nr 631. Nadmienił, że projekt jest bardzo dobry. Natomiast w jego ocenie rozwiązania tam 

uwzględnione będą tylko częściowo skuteczne. Zaznaczył, że to skrzyżowanie jest 

newralgicznym na drodze krajowej nr 61, będzie przynosiło największe natężenie ruchu. 

Nadmienił, że już teraz, w weekendy jest w tym miejscu bardzo duży ruch, a będzie tam 

przenoszony zarówno ruch ze wschodu na zachód, ale również z północy na południe.          

W ocenie radnego powinno w tym miejscu powstać bezkolizyjne skrzyżowanie, a jeszcze 
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rondo na którym po części będzie tylko jeden pas ruchu, w ocenie radnego nie rozwiąże 

problemu. 

Przewodniczący Rady powiedział, że również uczestniczył w tym posiedzeniu Komisji 

Rozwoju i w jego ocenie projekt tego skrzyżowania jest bezkolizyjny, tzn. droga nr 61 
przechodzi z Legionowa do Serocka górą, a rondo jest na dole. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Pan Grzegorz Kubalski potwierdził, że w tym projekcie 
jest uwzględnione rozwiązanie, o którym powiedział Przewodniczący Rady.     

Pan Leszek Smuniewski, z okazji zbliżających się Świąt, przekazał wszystkim serdeczne 

życzenia. Wszystkim radnym, Zarządowi Powiatu, Naczelnikom i pracownikom Starostwa 
Powiatowego w Legionowie. 

Do życzeń Świątecznych dołączył się również Pan Sylwester Sokolnicki.   

 

 

 

15. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że zamyka XXVII posiedzenie Rady Powiatu                   

w Legionowie, dziękując wszystkim za udział w Sesji. 

 

 
 

  

Przewodniczący  

Rady Powiatu w Legionowie 

Leszek Smuniewski 

  

 
Protokół przygotowała: Agata Szraga 

 


